
 
 

Lokalna akcijska grupa BARANJA 

 Imre Nagya 2 

31 300 Beli Manastir 

 

Zapisnik 

 

    Sastanak LAG-a Baranja  

 

 

Datum održavanja : 
 

28.09.2012. , početak u 19 sati 

  

Mjesto održavanja :   
 

Darda, Fazanerija Darda 

  

Tema :   Izrada Lokalne razvojne strategije (LRS) LAG-a Baranja 

       

       

 

Dnevni red sastanka: 

 

1. Predstavljanje članova LAG-a (tko je tko; razmišljanja i iskustva; važnost uključivanja 

ključnih dionika) 

2. Važnost izrade LRS LAG-a Baranja 

3. Aktualnosti vezano za LAG-ove u RH 

4. Postojanje podloga za izradu LRS u vidu postojećih dokumenata  

5. Važnost definiranja pravaca razvoja mikroregije 

6. Sljedeći koraci: što je potrebno za proces izrade LRS 

 

 

 

      Prisutni predstavnici  LAG-a Baranja i Udruge Slap: Stipan Kovačić, Lidija Dabić, 

Stanko Dabić, Gordana Stojanović,  Ante Vekić 

       

 

 

      Prisutni predstavnici općine  Darda : Radomir Čvarković,  koordinator 

   

 

      Ostali sudionici sastanka – potpisna lista u prilogu 



       

      Sažetak sastanka:  

    

Sastanak je otvorio Radomir Čvarković, pročelnik općine Darda. On je na početku sastanka 

predstavio članove LAG-a Baranja. Naglasio je kako Općina Darda ulaže veliki trud, u 

skladu sa svojim mogućnostima u projekte razvoja, te se nada da će proces izrade lokalne 

razvojne strategije Baranje biti dodatni doprinos razvoju. Naglašava kako su neke udruge s 

područja Općine Darda već upućene u pisanje projekata i da su na ovom sastanku  

zastupljene u velikom broju, pa stoga očekuje njihovo aktivno uključivanje u izradi projekta 

koji će biti sastavni dio LRS . 

Stipan Kovačić, dopredsjednik LAG-a Baranja upoznao je prisutne s radom udruge LAG 

Baranja i LEADER metodom kao temeljem za izradu lokalne razvojne strategije Baranje. 

Gordana Stojanović iz Regionalne razvoje agencije (RRA) je kao vanjski konzultant Udruge 

za kreativni razvoj "Slap" iz Osijeka upoznala prisutne o potpisanom ugovoru za izradu 

zajedničke lokalne razvojne strategije Baranje s udrugom "Naši ljudi" iz Mađarske iz 

sredstava EU fondova iz IPA programa prekogranične suradnje Mađarska-Hrvatska. 

Održala je prezentaciju o procesu izrade Lokalne razvojne strategije Baranje i upoznala 

prisutene o aktualnostima vezano za LAG-ove u RH i postojećim podlogama koje su osnova 

za izradu lokalne strategije razvoja Baranje. Prisutni su upoznati sa značajem i važnosti 

definiranja pravca razvoja mikroregije u budućem razdoblju, osobito nakon ulaska RH 

među članice EU. Nakon toga prisutni su pozvani da se predstave ostalim osobama na 

sastanku i upoznaju kojoj organizaciji pripadaju, te kako oni i njihova organizacija vide 

moguće pravce razvoja za Općinu Darda. Otvorena je diskusija.  

 

U diskusiji su sudjelovali: Biljana Pavić, Milan Abrišin, Zorica Završki, Mirjana 

Cmrečnjak, Vjekoslav Horvat, Zvonimir Mesarić, Ilija Županić, Bogdanka Čudić, 

Zvjezdana Vukoje, Senka Rešetar, Mihaela Vilagoš, Branko Đurđević, Marija Kundih, Ivan 

Hodak, Miroslav Kovač, Marin Kovačić, Dragan Marković, Anđelko Martinčević, Goran 

Horvat, Ribarić Mirko, Ilija Marinić. 

 

Biljana Pavić - direktorica poduzeća AMS Biomasa, ističe kako se njihovo poduzeće bavi 

obnovljivim izvorima energije i zainteresirani su da se svojim projektima uključe u izradu 

LRS. 

Milan Abrišin - suvlasnik je poduzeća AMS Biomasa i povezanog poduzeća Keter-AMS 

Darda za bio plinska postrojenja. Zajedno sa Općinom Darda rade na projektu elektrane na 

bio plin. 

Zorica Završki - bavi se ekološkom proizvodnjom kupina i jagoda, očekuje da će u LRS 

biti zastupljena ekološka proizvodnja voća i povrća. 

Miroslava Cmrečnjak - ravnateljica dječjeg vrtića „Radost“ u Dardi, ističe kako se u 

sklopu dječjeg vrtića provodi projekt ekološkog odgoja djece.  Cilj ovog projekta je već kod 

predškolskog uzrasta djece izgrađivati ekološku svijest, kroz ishranu djece pripremljenu od 

domaćih ekoloških proizvoda, korištenje igračaka izrađenih od ekološkog materijala , kao i 

postići energetsku učinkovitost i uštede na energiji u vrtiću. Sponzori u projektu su g. 
Abrišin, vlasnik AMS Biomasa i OPG Završki. 

Vjekoslav Horvat - vlasnik je poduzeća Horbeko d.o.o. koje se bavi završnim limarskim 

radovima u građevinarstvu. Ukazuje na drastičan pad aktivnosti posljednjih godina zbog 

smanjenja građevinskih radova u okruženju. Osobno ne vidi perspektivu u svojoj djelatnosti 

dok ne dođe do ponovnog oživljavanja građevinske aktivnosti. 

Zvonimir Mesarić i Ilija Županić - su predstavnici NK Darda, razmišljaju o projektu 

razvoja sportsko rekreativnog centra  u sklopu Đole  kao i o pokretanju škole nogometa za 



djecu i omladinu. 

Bogdanka Ćudić Vilić - predsjednica Udruge za ruralni turizam „Đola“ Darda, napominje 

kako je u Dardi  skupina mladih ljudi završila edukaciju  za izradu projekta, a među njima je 

i ona. Mladi su osnovali „Udrugu za ruralni turizam Đola“ (URT “Đola“) i planiraju više 

projekta u cilju korištenja potencijala jezera Đole i okoline za razvoj ruralnog turizma na 

području općine. U tijeku je organizacija sajma na Đoli. 

Zvjezdana Vukoje i Senka Rešetar također su članice URT „Đola“ i podržavaju svoju 

predsjednicu u idejama za razvoj ruralnog turizma koristeći potencijale  jezera Đola. 

Mihaela Vilagoš - vlasnica je foto studija, također je članica URT „Đola“. Ona  se bavi 

mišlju da razvije projekt Net-mreža koji će povezati sve OPG-ove u Baranji  koji se bave 

ruralnim turizmom. 

Branko Đurđević - predsjednik je Udruge romske nacionalne manjine Darda. Ističe dobru 

suradnju sa Općinom Darda i podršku u projektima koje su do sada provodili. Očekuje da će 

u sklopu LRS biti obuhvaćeni i projekti nacionalnih manjina. 

Marija Kundih - predstavnik je Crvenog križa u Dardi i napominje kako je Crveni križ već 

koristio sredstva EU za realizaciju svojih projekta (jedan od tih projekta je i edukacija 

mladih za upravljanje projektnim ciklusom). Posebno je zadovoljna što je skupina mladih 

koji su prošli navedenu edukaciju vrlo aktivna i očekuje njihovo angažiranje na budućim 

projektima Općine Darda. 

Ivan Hodak – ravnatelj je Crvenog križa i profesionalno je orijentiran na socijalnu skrb. 

Napominje da imaju više pripremljenih projekta i vrlo su zainteresirani za aktivno 

učestvovanje u izradi LRS. 

Miroslav Kovač - predstavnik je  poduzeća  za solarne panele. Radi se o stranom poduzeću 

iz Njemačke koje ima sjedište u Višnjevcu, a bavi se instaliranjem solarnih panela. 

Marin Kovačić - vlasnik je OPG Kovačić koji se bavi proizvodnjom meda i vinarstvom. 

Budući da su proizvodnja meda i vina značajni za područje Baranje, očekuje da će biti 

obuhvaćeni LRS. 

Dragan Marković - predsjednik je SKD „Prosvjeta“, ističe problem nedostatka uređenog 

prostora u Dardi za održavanje kulturnih sadržaja, organiziranje raznih izložbi, nacionalne  

knjižnice i dr. 

Anđelko Martinčević - predstavnik je Športsko ribolovnog društva „Amur“ Darda. 

Napominje kako njegovo društvo sudjeluje u pripremi projekta Općine Bilje za razvoj 

turističke infrastrukture, uređenje biciklističkih staza, kuglane, nautičkog kluba- marina. 

Kako se radi o velikom projektu nailazi se na mnoge prepreke u provođenju, stoga poziva 

udruge da se ujedine  jer bi na taj način činile veći potencijal u provođenju projekta. 

Goran Horvat - predstavnik Kluba mladih “Mece“, ističe potrebu za osnivanje 

informatičke učionice  za koju već  imaju pripremljen projekt. 

Ribarić Mirko i Arpad Zabijan su vlasnici OPG-ova koji se bave poljoprivrednom 

proizvodnjom ratarskih kultura. Oni ističu problem klimatskih promjena i generalnu 

nesigurnost u proizvodnji klasičnih ratarskih kultura bez navodnjavanja.  

Cecilija Malović - predsjednica udruge žena u Dardi  ističe da je njihova udruga otvorena 

za sve vidove suradnje sa LAG-om Baranja i aktivno uključivanje u izradu LRS. 

Ilija Marinić - ugostitelj iz Darde, organizirao je turističku agenciju u Münchenu i planira 
dovoditi turiste iz Njemačke u Baranju. 

 

Gordana Stojanović i Stipan Kovačić su upoznali nazočne o idućim koracima i što je 

potrebno učiniti u idućem razdoblju za proces izrade lokalne strategije razvoja Baranje.    

 

 Dovršeno u 20,15 sati. 



         

       Zaključci sastanka : 

 

1. Ustanovljeno je tko su ključni dionici za razvoj LAG-a i naglašena je potreba šireg 

uključivanja. 

2. Mogući Pravci razvoja za općinu Darda su razvoj obnovih izvora energije, zaštita 

okoliša, ekološka proizvodnja voća i povrća, razvoj ruralnog turizma i korištenje 

potencijala jezera Đole za sportsko-rekreativne, ribolovne  i turističke sadržaje, kao i 

očuvanje kulturnih i tradicijskih vrijednosti temeljenih na različitosti stanovništva na 

području Općine Darda  osnivanjem kulturnog centra.   

3. Razmijenjene su aktualne informacije kako teče proces vezano za LAG-ove na 

nacionalnoj razini, a u kontekstu pristupanja RH u članstvo EU. 

4. Dogovoreno je korištenje svih dosad izrađenih dokumenata s područja mikroregije, 

ŽRS-a, i drugih dokumenata, radi bržeg prikupljanja informacija potrebnih za 

strategiju. 

5. Podijeljeni su zadaci vezano za „temeljnu analizu“ (uvodni dio strategije koji pruža 

ključne informacije o samom  području) – Radomir Čvarković kao koordinator u 

Općini Darda omogućit će uvid u sve potrebne podatke za Općinu Darda koji će se 

koristiti za izradu lokalne razvojne strategije Baranje, a Bogdanka Ćudić-Vilić će s 

ostalim članovima istraživačkog tima pribaviti sve potrebne podatke iz Općine 

Darda za izradu lokalne strategije razvoja Baranje, te podijeliti anketne upitnike i 

pomoći u njihovom ispunjavanju zainteresiranim poduzetnicima i predstavnicima 

civilnog sektora u predstavljanju svojih projektnih ideja.  

6. Na sljedećem sastanku biti će rađena analiza potreba i sektorska SWOT analiza (za 

područje poljoprivrede i ruralnog razvoja svakako)  

 

 

 

Zapisnik sastavila: 

 

Lidija Dabić 


